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LEO VAN RAAIJ

80 miljoen euro. Dat is het bedrag dat de Twente Board aan grotendeels publiek geld te besteden heeft. Voor heel Twente. Dat gaat steeds beter, zegt
Boomkamp, die 14 juli (gisteren) vertrok als voorzitter. "Er is in Twente bijna geen verdeeldheid meer tussen gemeenten of tussen steden", zegt hij.

Boomkamp was de eerste voorzitter van de 'Twente Board in nieuwe stijl'. Maar een oude of een nieuwe Twente Board, voor het grote publiek maakt dat
weinig verschil. Het grootste deel van de Twentenaren weet niet wat de Twente Board is, al gaan er tientallen miljoenen van hun geld in om. Dat beseft
Boomkamp.

Maar wat is dan die Twente Board, in twee zinnen gezegd?
Boomkamp: "De Twente Board is er voor alle inwoners van Twente. Om te bevorderen dat iedereen aan scholing, aan ontwikkeling, aan welzijn en aan
welbevinden kan werken. Dat stimuleren wij, bijvoorbeeld door middel van vouchers (een soort tegoedbonnen, red.) voor scholing, voor het verbeteren
van jouw gezondheid of die van anderen. Of voor het vergroten van de maatschappelijke betrokkenheid. Dat soort activiteiten uit zich in een lagere
werkloosheid. Structureel. Minder afhankelijk van de economische ontwikkelingen. En het uit zich in meer Twentenaren die deelnemen aan de
samenleving. Daar zijn we voor."

Dat zijn meer dan twee zinnen
"Ja, ik zou willen dat meer mensen weten wat de Twente Board doet. Onze brede benadering is het concept van Bruto Twents Geluk. Daarmee willen we
wat we doen zichtbaarder maken, zodat het meer leeft. Duidelijk maken dat het gaat om gezondheid, om veiligheid, om maatschappelijke
betrokkenheid, om scholing. En om werk en inkomen."

De Twente Board is er om Twentenaren een beetje gelukkiger te maken?
"Ja, maar ik formuleer het door te zeggen dat we er zijn voor de brede Twentse bevolking en daarmee om het welzijn te verbeteren. Als mensen
daardoor gelukkig worden... Ja, dat zou fijn zijn."

Is daar de gemeente niet voor?
"Ja, dat klopt. Of de provincie. Wij kunnen het ook zeker niet alleen. Daarom vinden we het fijn dat het concept Bruto Twents Geluk door gemeenten
omarmd wordt. Gemeenten zijn daar positief over. Daar kunnen ze meer mee dan met iets abstracts als de brede welvaart. Geluk is te meten. Wij
hebben het begrip de brede welvaart vertaald in Bruto Twents Geluk."

"We kunnen niet het individuele geluk meten. Daarover gaan wij niet, maar we meten de kenmerken waardoor je je gelukkiger voelt in deze regio. Dat is
ook een taak voor de overheid, maar ook voor individuele instellingen en bedrijven. Van onderwijs tot gezondheidszorg. Als Twente Board hebben we
een overkoepelende taak en kunnen we dat stimuleren. Wij kunnen verbinden en voorwaarden scheppen."

Sinds het opheffen van de Regio Twente blijft dat allemaal buiten het zicht. En buiten democratische
besluitvorming
"Dat zijn twee verschillende dingen. Buiten het zicht zou niet zo moeten zijn. Onze voortgangsrapportages zijn zichtbaar en we hebben toegankelijke
publieksversies. Daarin staat wat er lukt, maar ook wat niet lukt. We zijn transparant. Je moet er niet alleen een goednieuwsshow van maken. Je moet
laten zien waar het moeilijk is of waarover je het niet eens bent."

In een democratie is het een goed gebruik dat je kunt zien en horen wat er besloten wordt, zeker als het over geld
gaat. De vergaderingen van de Twente Board zijn niet openbaar
"Zo'n plan als de Regio Deal, waaraan ook dat geld is gekoppeld, wordt samen met ondernemers, onderwijsinstellingen en vertegenwoordigers van de
gemeente gemaakt. Wat wij doen is met gemeenteraadsleden in gesprek gaan, in fysiek contact, over wat hun ideeën zijn, hun tips, hun vragen. Nee, ik
heb niet gemerkt dat het een openbare bijeenkomst was. Wat mij betreft had dat wel gemogen, maar dat verschilt per gemeente. Wat ons betreft: hoe
opener en transparanter, hoe beter. Publiek bij bezoeken aan de gemeente? Graag! Voortgangsrapportages op de website kan iedereen lezen, maar we
moeten eraan wennen dat ten behoeve van de regionale ontwikkeling soms taken worden overgedragen."

Jullie willen open en transparant zijn, dus ik mag aanschuiven bij vergaderingen van de Twente Board?
"Graag. Dat agenderen we. Wat bij ons op tafel komt is vanaf het allereerste begin die Regio Deal tot en met hoe die er uiteindelijk uitziet. Het begint met
grote lijnen, maar het mondt uit in concrete projecten. Bijvoorbeeld welk bedrijventerrein we verduurzamen en hoe. In een portefeuillehoudersoverleg

Met gevoel voor drama zou Wim Boomkamp de 'man van 80 miljoen' genoemd kunnen worden. Jammer alleen dat veel Twentenaren
noch Wim Boomkamp kennen, noch de Twente Board waarvan hij drieënhalf jaar voorzitter was. Terwijl daar 80 miljoen euro aan
belastinggeld wordt verdeeld. Boomkamp legt graag verantwoording af in een afscheidsinterview mét een verklarende woordenlijst.
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kan geadviseerd worden over bijvoorbeeld een subsidie voor een drone die bodemonderzoek doet, de Twente Board besluit daar dan over."

U vertrok op 14 juli. Is de Twente Board af?
"Ik werd gevraagd toen de Twente Board werd omgevormd tot zijn huidige vorm. Dat viel in het begin wat tegen. Gemeenten waren verdeeld, er was
geen geld. Dat duurde anderhalf jaar, maar er zijn belangrijke stappen gezet. Zeker als het gaat over bestuurlijke samenwerking. Ik durf best te zeggen
dat die beter is dan ooit."

Dat is bijzonder. Bestuurlijke samenwerking (beter gezegd: het ontbreken ervan) is toch een beetje de tragiek van
Twente
"De toewijding van alle partijen is groot. Van alle gemeenten, maar ook van de ondernemers en onderwijsinstellingen. Er zijn maar vier regio's in
Nederland die voor de tweede keer een Regio Deal toegewezen kregen. Dat is een belangrijke stap, maar het is niet af."

Wat moet er nog gebeuren?
"We kunnen meer kijken naar waar we als regio over tien jaar willen staan. Niet alleen wat betreft economie en de ontwikkeling van werkloosheid,
maar juist in combinatie met het wonen en de voorzieningen waar iedere bewoner mee te maken heeft: de zorg, de buurtbus. Al dat soort dingen. Dat
we daar een groter plan voor maken. En wat we denk ik moeten doen is, en dat geldt ook voor jullie als journalisten, dat we niet meer over verdeeldheid
spreken. Want verdeeldheid is er niet meer. Of wat mij betreft: bijna niet meer. Ook niet tussen de steden onderling. De samenwerking is beter dan ooit."

VERKLARENDE WOORDENLIJST

Twente Board
Stichting waarin overheid, onderwijs en ondernemers samenwerken. Het stichtingsbestuur verdeelt geld dat door het Rijk, de provincie en gemeenten
verstrekt wordt. Dat bestuur bestaat uit twee burgemeesters, twee wethouders, drie vertegenwoordigers uit het onderwijs en drie ondernemers. De
provincie Overijssel heeft een advieszetel. Onafhankelijk voorzitter Wim Boomkamp, voormalig voorzitter van het college van bestuur van de
hogeschool Saxion, is vrijdag 14 juli opgevolgd door Ank Bijleveld, onder meer voormalig minister van Defensie (2017-2021).

Regio Deal
Samenwerking tussen het Rijk en de regio 'om de kwaliteit van leven, wonen en werken van inwoners en ondernemers te verhogen, juist op plekken die
een extra impuls goed kunnen gebruiken'. Eigenlijk een grote zak geld waarover voor de besteding daarvan afspraken zijn gemaakt.

Regio Twente
Bestuurlijk orgaan van Twentse gemeenten, waarin werd samengewerkt op het terrein van onder meer gezondheid, recreatie en economie. In 2022
opgeheven. In plaats daarvan kwamen drie aparte organisaties. Eentje voor gezondheid, met de GGD als belangrijkste onderdeel, een organisatie voor
recreatie (Recreatieschap Twente) en een economische organisatie (Twente Board).

Bruto Twents Geluk
Bruto Twents Geluk (BTG) is de optelsom van zaken die maakt dat het in Twente goed wonen, werken en leven is. Dat BTG wordt bepaald aan de hand
van een enquête door een onderzoeksbureau. Niet alleen de economische situatie wordt gemeten, maar ook zaken als zeker zijn van een baan,
onderwijs, gezondheid, milieu, huisvesting, veiligheid en welzijn. Twente scoorde in 2022 een 7,1 op de geluksmeetlat. Maar per gemeente zijn er flinke
verschillen.


